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  Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Býšť  

konaného dne 23. 4. 2018 v Bělečku 

Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů podle 

zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 

 
Zasedání bylo řádně svoláno rozesláním pozvánek a plakátů. Informace o zasedání dle ustanovení § 
93 odst. 1 zákona o obcích byly zveřejněny na úřední desce OÚ včetně elektronické a to po dobu 
nejméně 7 dní. 
  
Přítomni zastupitelé: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří 
Kozák, Tomáš Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír 
Rejnek, Jan Vohralík. 

Omluveni: Radomír Sovák DiS, Bc. Ondřej Valenda DiS. 

Hosté: 11 osob dle prezenční listiny. 

Přítomno 11 zastupitelů, tedy zastupitelstvo obce je dle ustanovení § 92 odst. 3 zákona o obcích 
usnášení schopné. Zasedání zastupitelstva obce se bude řídit jednacím řádem zastupitelstva obce. 

Zapisovatelkou jednání zastupitelstva byla jmenována paní Miloslava Vízková. 
 
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Jan Vohralík a Roman Pospíšil. 
Jiný návrh nebyl. 
Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš Ležík 
DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, MVDr. Vladimír Rejnek. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: : Jan Vohralík, Roman Pospíšil. 
Návrh byl schválen. 

 
Do návrhové komise na usnesení ze zasedání zastupitelstva obce byli navrženi Ing. Hubert Dostál a 
Ladislav Mlateček. 
Jiný návrh nebyl. 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš Ležík DiS, Romana 
Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: Ing. Hubert Dostál, Ladislav Mlateček. 
Návrh byl schválen. 
 
Program: 

1. Zpráva o činnosti rady obce. 
2. Zpráva kontrolního a finančního výboru 
3. Nemovitosti obce – prodej 14 RD v Býšti stávajícím nájemcům v souladu se smlouvami o 

smlouvách budoucích kupních 
4. Schválení závěrečného účtu Obce Býšť za rok 2017 vč. zprávy o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce za rok 2017 
5. Schválení účetní závěrky Obce Býšť za rok 2017 
6. Schválení rozpočtového opatření č. II/2018 (II. změna rozpočtu na rok 2018) 
7. Schválení Jednacího řádu Zastupitelstva obce Býšť 
8. Diskuze 

 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Býšť schvaluje program zasedání zastupitelstva obce. 

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
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Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Program zasedání zastupitelstva byl schválen. 
Usnesení č. 01/04/2018 
 

1. Zpráva z činnosti rady obce         
 

Z jednání rady obce ze dne 19. 2. 2018 

Rada obce byla informována o běžných informacích: 
-  o organizaci Obecního plesu 
- o zřízení odběrného místa pro tlakovou kanalizaci v Hoděšovicích na pozemku obce 
- o  otevřeném dopise ve věci doplatku odměn členům okrskových volebních komisí z vlastního 
rozpočtu obce, zastupitelstvo obce bylo informována na poradě  
- o GDPR – řeší se na úrovni svazku obcí 
- o napadení psem ve dvou případech, projednáno na poradě zastupitelů  s tím, že půjde 
informace do zpravodaje a bude požádáno o zvýšený dohled  MP Sezemice 
- o neoprávněném používání soukromého pozemku jako přístupové cesty k Valentovým 
v Hrachovišti, bylo domluveno, že obec původní cestu vyspraví a doporučí vlastníkům vzájemnou 
směnu pozemků tak, aby Valentovi měli přístup ke své nemovitosti po svých pozemcích a pozemcích 
obce. 
- o plánu instalovat dopravní zrcadlo na křižovatku silnic II/298 a III/29823 

Rada obce projednala a schválila veřejnoprávní smlouvu s Krajskou knihovnou v Pardubicích o 
poskytnutí dotace ve výši 1.000,-Kč na nákup literatury do výměnného fondu. 

Rada obce projednala a schválila účetní závěrky ZŠ Býšť a MŠ Býšť za rok 2017 dle předloženého 
výkazu zisku a ztráty a rozvahy-bilance vč. příloh. 

 
Z jednání rady obce ze dne 12. 3. 2018 
Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o vyjádření ředitelky ZŠ Býšť ve věci odstranění nedostatků v organizačním zajištění výuky na 
škole 
- o zprávě z činnosti Městské policie Sezemice za rok 2017, např. kdy za rok 2017 bylo řešeno 
1215 přestupků a z toho 290 v Býšti  
- o zásahu do pozemku obce na Svobodě v Býšti, kdy nový vlastník nemovitosti svedl dešťové 
vody po pozemku obce Býšť,  
- o zájmu developerů na výstavbu v lokalitě na Svobodě dle ÚP Býšť Z7-BV-By, kdy jde o cca 
30 tis. m2 s regulativem na 1stavební parcelu 700 m2 
- o provozu ČOV, kdy v mrazech došlo k zamrznutí další části potrubí kalu, o probíhající 
reklamaci, objeveny bludné proudy způsobující důlkovou korozi 
- o průběhu Obecního plesu a výši zisku v částce 19. 690,-Kč, který bude použit z části na 
doplnění knižního fondu obecní knihovny a z části na dofinancování akcí pořádaných obcí Býšť 
především pro děti a mládež 
- o jednání o dofinancování změny č. 1 Územního plánu Býšť, které se bude konat ve čtvrtek 
15. 3. 2018 (předmětem jednání budou ceny za provedené dílo a dodatek ke smlouvě) 
- o jednání ve věci koordinace staveb Pardubického kraje – modernizace silnice II/298 z Býště 
do Bělečka a obce Býšť – splašková a dešťová kanalizace na II/298 ve směru na Bělečko. Bude se 
jednat o cenách za uložení kanalizace do tělesa komunikace II/298 
- o průběhu prací na dokončení tlakové kanalizace v Hoděšovicích.  

Rada obce projednala a schválila dodatek č. 1 ke smlouvě o zřízení služebnosti ze dne 29. 11. 2017 
uzavřené mezi obcí Býšť a budoucím oprávněným HelaPC s.r.o. Tímto dodatkem se doplňuje rozsah 
dotčených pozemků zřízením služebnosti o pozemek p. č. 316/2 v k. ú. Býšť. 

Rada obce schválila způsob provedení poptávkového řízení veřejné zakázky malého rozsahu 
s názvem „Oprava střechy na DPS Hrachoviště“ a jmenovala hodnotící komisi pro posouzení nabídek 
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a otevření obálek ve složení: Roman Pospíšil, Karel Blažek, Tomáš Ležík, Jan Vohralík, Roman 
Bezouška, náhradník pan Ladislav Mlateček. 

  
Z jednání rady obce ze dne 26. 3. 2018 
Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o výsledku jednání ve věci dofinancování Změny č. 1 ÚP Býšť, sešli se pozvaní občané, kteří 
se podíleli se svými požadavky na změně ÚP, s Ing. Arch. Vašatovou a pí starostkou, dodatkem 
smlouvy se cena mírně ponížila, došlo k vzájemné dohodě a tím se věc uzavřela 
- o jednání na Valné hromadě Lesního družstva a možnosti využití dřeva na opravu střechy 
DPS Hrachoviště, časově tento záměr nevyjde, ale bude využito pro jiné plánované stavby 
- o GDPR (obecné pravidlo na ochranu osobních údajů fyzických osob) a jeho aplikaci na 
obecním úřadu v Býšti, kdy obec chtěla využít nabídky na poskytnutí této služby od Svazu místních 
samospráv, avšak svaz již další členy nepřijímá, bude řešeno přes Českomoravskou správu měst a 
obcí 
- o záměru investora zahájit III. etapu výstavby RD v lokalitě Svobody v Býšti na Obecnici 
- o cenových nabídkách na opravu některých místních komunikací v Hoděšovicích, Hrachovišti 
a v Bělečku 

Rada obce schválila pravidlo pro přidělení čísel popisných a evidenčních ve správním území obce 
Býšť takto: 

a) čísla popisná se přidělují pro objekty určené k trvalému bydlení (např. rodinné domy, bytové 
domy apod.) a provozovny trvalého rázu 

b) čísla evidenční se přidělují pro ostatní objekty, které nejsou určeny k trvalému bydlení 
(prozatímní, dočasné bydlení např. chaty, chalupy) nebo objekty jiného prozatímního rázu 
nezařaditelné pod písm. a) (např. zahradní domky, garáže apod.). 

Rada obce na žádost schválila finanční podporu panu Patrikovi Černému, bytem Býšť čp. 107, ve výši 
3500,-Kč na jeho sportovní činnost - účast na mistrovství Evropy ve Slovinsku a následně na 
mistrovství světa v Bulharsku v Sofii v roce 2018 za podmínek: 

a) propagace obce Býšť při účasti na daných mistrovstvích 
b) ukázka sportovní činnosti na dětském táboře Pavlátka, který se koná v termínu od 1. 7 do 13. 

7. 2018 v Novém Městě nad Metují, případně jiná aktivita pro děti a mládež. 

Rada obce schválila zadat zpracování projektové dokumentace na opravu a výstavbu chodníku podél 
II/298 v Býšti a Bělečku s předpokladem podání žádosti o finanční podporu ze SFDI. 

Rada obce schválila rozšíření provozní doby sběrného dvora v Býšti o 1x za 14 dní v sobotu od 8:00 
do 11:00 hod. 

Rada obce byla informována o potřebě nastavení podmínek výběrového řízení pro pronájem bytu 
v Hoděšovicích čp. 79. Problematika pronájmu bude ještě řešena na poradě zastupitelů.  

Rada obce schválila příkazní smlouvu č. 1/2018 s Ing. Zdeňkem Aurem, bytem Býšť 189, na technický 
dozor investora a odborného poradce ve věcech stavebních na stavbách obce Býšť pro rok 2018. 

Rada obce schválila prodloužení nájemní smlouvy k bytu v ZŠ Býšť čp. 72 stávající nájemkyni do 31. 
8. 2019 s podmínkou souhlasu ředitelky ZŠ Býšť. 

Rada obce jmenovala pí Zuzanu Holou, bytem Býšť čp. 61 členem Školské a kulturní komise Rady 
obce Býšť ke dni jmenování tedy 26. 3. 2018. 

 
Z jednání rady obce ze dne 9. 4. 2018 
Rada obce byla informována o běžných informacích: 
- o úplné uzavírce silnice II/298 v lokalitě mezi Bělečkem a Krňovicemi v termínu od 16. 4. do 
30. 6. 2018 z důvodu opravy silnice 
- o jednání s projektanty a zástupcem Pardubického kraje a místním šetření ve věci odvodnění 
silnice III/29823 před Hrachovištěm a projednání možnosti zpracování PD na prodloužení chodníku 
v Hrachovišti směrem k Býšti. 
- o výsledku prošetření zásahu do pozemku obce na Svobodě v Býšti, kdy nový vlastník 
nemovitosti svedl dešťové vody po pozemku obce Býšť  
- o plánované opravě silnice I/35 mezi Býští a Chvojencem s tím, že obec Býšť písemně 
upozornila na skutečnost, že tyto práce nejsou koordinovány s plánovanou přípojkou na přeložku R35  
- o termínu schůzky s Eurovií a SÚS Pardubice k projednání reklamace klapajících poklopů 
kanalizace na II/298 průtahem Býští. 



 - 4 - 

- o zhotovení zpevněné plochy pod kontejnery v Býšti u čp. 110  
- o vyúčtování akce Dětský maškarní bál, se ziskem 3964,-Kč, které budou použity pro další 
aktivity pořádané pro děti a mládež 

Rada obce schválila smlouvu o zřízení věcného břemene – pozemkové služebnosti inženýrské sítě 
sepsanou mezi Českou republikou  - Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových a obcí 
Býšť k pozemkům p. č. 856/1, 856/3 a 1429/13 vše v k. ú. Býšť a za jednorázovou úplatu ve výši 7. 
333,-Kč. 

Rada obce schválila přidělení veřejné zakázky malého rozsahu s názvem „Oprava střechy na DPS 
Hrachoviště“ uchazeči Křenek s.r.o., se sídlem Do Nového čp. 101, 530 02 Pardubice za cenu díla 
1.091.655,-Kč bez DPH. 

Rada obce schválila finanční příspěvek ve výši 5000,-Kč manželům Majce a Petrovi Vaškovým na 
podporu dětského tábora v Novém Městě nad Metují na Pavlátově louce, který se koná v termínu od 
1. 7. do 13. 7. 2018 

Ostatní body budou projednány samostatně. 

Rozprava: nebyla 

Zpráva o činnosti rady obce byla vzata na vědomí 

Usnesení č. 02/04/2018 
 

2. Zpráva kontrolního a finančního výboru 
a) Zprávu o činnosti finančního výboru přednesl Ing. Hubert Dostál. 

Finanční výbor zasedal dne 9. 4. 2018 s programem: 
- Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2017 
- Výkaz plnění rozpočtu FIN za 1-3/2018 
- Rozpočtové opatření č. II/2018 

b) Zprávu o činnosti kontrolního výboru přednesl Mgr. Jiří Kozák. 
Kontrolní výbor zasedal dne 9. 4. 2018 a provedl kontrolu plnění usnesení z jednání 
zastupitelstva obce ze dne 26. 2. 2018 a z jednání rady obce ze dne 5.2, 19.2, 12. 3. a 
26.3 2018. 
V plnění usnesení nebyly shledány nedostatky. Výsledky jednotlivých kontrol jsou 
zastupitelům k dispozici k nahlédnutí v přehledech plnění usnesení. 

      Rozprava: nebyla   

Zpráva o činnosti výborů zastupitelstva obce byla vzata na vědomí 
Usnesení č. 03/04/2018 
 

3. Nemovitosti obce - prodej 14 RD v Býšti stávajícím nájemcům v souladu se smlouvami o 
smlouvách budoucích kupních 
Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení v souladu se smlouvami 
budoucími kupními prodej 7 dvojdomků včetně pozemků stávajícím nájemcům čp. 195, 196, 197, 
198, 199, 200, 201, 202, 203, 204, 205, 206, 207, 208. Nemovitosti jsou v současné době zatíženy 
zástavní smlouvou, kdy bylo obcí požádáno, se souhlasem Ministerstva pro místní rozvoj, o 
zrušení daného zatížení nemovitostí. Nájem k daným nemovitostem je sepsán na dobu určitou a to 
na 20 let od nabytí právní moci kolaudačního rozhodnutí k jednotlivým dvojdomkům, tedy k 27. 6. 
2018. Termíny prodeje a výše kupní ceny jsou dány smlouvami o pronájmu pozemku a smlouvou o 
smlouvě budoucí kupní a smlouvou o nájmu bytu a smlouvou o smlouvě budoucí kupní včetně 
jejich dodatků a to vždy: 

-  za stavbu a stavební parcelu, na které stavba stojí za cenu 1,-Kč   
-  za pozemek, trvalý travní porost, případně z něj oddělená stavební parcela za cenu 

40.000,-Kč uhrazenou kaucí při sjednání smlouvy budoucí kupní.  
Kupní smlouvy mohou být sepsány po zrušení zástavního práva k jednotlivým stavbám. Všichni 
nájemníci byli obesláni dopisem, kde byli seznámeni s postupem a časovým harmonogramem a 
budou postupně vyzváni k podpisu kupní smlouvy. Každý případ prodeje je specifický. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje kupní smlouvy - prodej 14 rodinných domků 
čp. 195, 196, 197, 198, 199, 200, 201, 202, 203, 204, 205, 206, 207, 208 v k. ú. Býšť včetně 
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pozemků stávajícím nájemcům v souladu se smlouvami o smlouvách budoucích kupních vč. 
jejich dodatků.  

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 04/04/2018 

 
4. Schválení závěrečného účtu Obce Býšť za rok 2017 vč. zprávy o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce za rok 2017 
Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení Závěrečný účet Obce Býšť za 
rok 2017, jehož nedílnou součástí je Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření obce Býšť za 
rok 2017 vydaná Krajským úřadem Pardubického kraje se závěrem bez výhrad.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje Závěrečný účet Obce Býšť za rok 2017, jehož 
nedílnou součástí je Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření obce Býšť za rok 2017 vydaná 
Krajským úřadem Pardubického kraje se závěrem bez výhrad.  

Rozprava: nebyla 

Hlasování:  
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 05/04/2018 

 
5. Schválení účetní závěrky Obce Býšť za rok 2017 

Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení účetní závěrku obce Býšť za 
rok 2017, kdy podkladem pro schválení byly: výkaz zisku a ztráty, rozvaha – bilance, příloha a 
výkaz FIN. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku Obce Býšť za rok 2017. 

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 06/04/2018 
 

6. Schválení rozpočtového opatření II/2018 (II. změna rozpočtu na rok 2018) 
Rada obce projednala a zastupitelstvu obce doporučuje ke schválení rozpočtové opatření č. 
II/2018 (II. změnu rozpočtu na rok 2018) v tomto znění: 

Příjmy  

DPH (položka 1211) 12 000,00 Kč 

Příjmy celkem 12 000,00 Kč 
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Výdaje  

Dotace Základní škole Býšť (paragraf 3113, položka 5331) 12 000,00 Kč 

Výdaje celkem 12 000,00 Kč 

Základní škola zaslala žádost a finanční rozvahu k navýšení hodinové dotace na školní klub 
při ZŠ E. Nápravníka, jedná se o třetí oddělení družinky, kdy kapacita byla domluvena 
s domovem dětí a mládeže pouze do 14:00 hod což je nedostačující a je navrženo prodloužit 
dobu do 15:30 hod a tím také zajistit zaplacení tohoto navýšení. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. II/2018 (II. změna rozpočtu 
na rok 2018) 

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 07/04/2018 

 
7. Schválení Jednacího řádu Zastupitelstva obce Býšť 

Rada obce projednala a doporučuje zastupitelstvu obce ke schválení návrh změny Jednacího řádu 
Zastupitelstva obce Býšť, kdy se upravuje čl. 10 „ Vystoupení občanů a dalších osob“ o možnost a 
pravidla vystoupení v rozpravě k jednotlivým bodům programu zasedání. V současném jednacím 
řádu měl občan možnost vystoupit až v diskuzi, na návrh občanů a na podnět toto bylo opraveno. 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce schvaluje změnu Jednacího řádu Zastupitelstva obce 
Býšť v čl. 10 „Vystoupení občanů a dalších osob“ v tomto znění: 
 

1. Právo vystoupit v rozpravě k jednotlivým bodům programu zasedání má občan obce, který 
dosáhl věku 18 let; fyzická osoba, která dosáhla věku 18 let anebo vlastní na území obce 
nemovitost a čestný občan obce (dále jen „občan“).  

2. Občané se do rozpravy hlásí prostřednictvím pracovníka úřadu zápisem do prezenční listiny 
před zahájením zasedání.  Příspěvky občanů do rozpravy se řídí pořadím přihlášení se do 
rozpravy. Občan vyčká výzvy předsedajícího. 

3. Doba vystoupení v rozpravě se omezuje na 5 minut. Předsedající je oprávněn přerušit 
příspěvek občana v rozpravě i před uplynutím této doby pokud se občan podstatným 
způsobem odchýlí od tématu. 

4. Každý diskutující může vystoupit k bodu programu nejvýše dvakrát. K připuštění dalších 
příspěvků téhož občana ke stejnému bodu je třeba souhlasu zastupitelstva obce.  

5. Požádá-li na zasedání zastupitelstva obce o slovo člen vlády nebo jím určený zástupce, 
senátor, poslanec nebo zástupce orgánů kraje, musí mu být uděleno. 

Rozprava: nebyla 

Hlasování: 
Pro: Roman Bezouška, Karel Blažek, Ing. Hubert Dostál, Daniel Jirásek, Mgr. Jiří Kozák, Tomáš 
Ležík DiS, Ladislav Mlateček, Romana Petříková, Roman Pospíšil, MVDr. Vladimír Rejnek, Jan 
Vohralík. 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
Návrh byl schválen. 
Usnesení č. 08/04/2018 

 
8. Diskuze 
 

p. Blažek – vznesl dotaz k uzavírce silnice mezi Bělečkem a Krňovicemi, zda jsou nějaké čerstvé 
novinky. 
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pí Petříková – stavba se měla dělat celá až po křižovatku po Třebechovice, změnili to možná kvůli 
Marokánce na dvě etapy, kdy první je od hájovny k Marokánce a druhá etapa je nejistá ohledně 
stavu mostu v Krňovicích. Obě stavby v té naší části měly probíhat více méně současně, ale 
vzhledem k tomu, že stále kraj není vyrovnán s pozemky, tak plánují říjen 2019. Takové jsou 
poslední informace. 
p. Rozman – vznesl dotaz, zda podle jednacího řádu bude diskuze bez předběžného přihlášení 
pí Petříková – ano, bude 
p. Rozman - měl připomínky k dopravnímu značení u přechodu 
pí Petříková – ano, mají hotovou jen půlku, bude informovat ŘSD 
p. Procházka – cesta z Bělečka do Býště se tedy bude dělat až příští rok 
pí Petříková – ano, ale neberte tyto informace jako konečné, nyní to vázne na výkupu pozemku, 
který potřebují. 
p. Bryknar – vznesl dotaz na možnost opravy silnice III/298 24 mezi Býští a Chvojencem 
k plánované přípojce na R 35 
pí Petříková – opravovat tuto silnici nebudou, protože do dvou let má být hotová propojka k R 35, je 
to stavba SÚS Pardubice, ve zprávě z rady zaznělo, že se bude opravovat silnice z Býště do 
Chvojence letošní rok a v projektu nebyla ani zmínka o přeložce na R 35 na což jsme upozornili, 
ale jak to budou akceptovat, nevíme. Přeložka také vázne na pozemcích. 
p. Rozman – popsal svůj názor na obslužné komunikace k R 35 
p. Blažek – hřiště na Bělečku, nechal oprášit projekt a má ho k dispozici 
pí Petříková – ano, budeme se tím zabývat na příští poradě zastupitelů 

Proti zápisu ze zasedání zastupitelstva obce ze dne 26. 2. 2018 neměl nikdo z členů zastupitelstva 
námitek, takže tento zápis je platný. 

p. Kašpar – připomněl, zda se připravuje kanalizace v Bělečku s upozorněním o novele zákona o 
vodách, kdy občané budou povinni od roku 2020 předkládat, jak jsou vyváženy jímky a když není 
kanalizace, bude v Bělečku problém. Jestli pro další volební období to připravujete. 
pí Petříková – projektová dokumentace na odkanalizování Bělečka je sice hotová, ale bude se 
muset přepracovat, protože ve stávajícím stavu by byla neprůchodná 
p. Mlateček – mezi tím propadla všechna možná povolení a někteří místní občané způsobili to, že 
se to nesvezlo s těmi kanalizacemi v Hrachovišti a Hoděšovicích, na poslední chvíli se navrhlo, aby 
se změnila trasa kanalizace a to je změna projektu, kdy těch stupňů musí být 3, což může trvat 
možná 3 – 4 roky. Takže s definitivní platností zůstane projekt tak, jak byl a ošetří se stavební 
povolení nebo dojde ke změně a musí se předělat celý projekt. Musí se rozhodnout, jak se to bude 
dělat. 
p. Loskot – sdělil, že musí oponovat, že není pravda, že by místní občané způsobili, že se 
v Bělečku neuskutečnila stavba kanalizace  
p. Mlateček – spoluobčané na poslední chvíli si žádali změnu projektu, na co už nebyl čas. Bělečko 
se bude dělat postupně, protože na to už nebudou peníze a popsal dle jeho názoru jednotlivé 
etapy. 
pí Petříková – každopádně se musí přepracovat projektová dokumentace, získat k tomu co nejvíce 
pozemků, není úplně tak pravda, že musí vést kanalizace na obecních pozemcích, musí být 
samozřejmě souhlas, toto je nutné zabezpečit dopředu, abychom neplatili zbytečně projektanta a 
za dva roky byla jiná verze. 
p. Loskot – otázka je jestli se to u takhle malých lokalit vyplatí 
p. Mlateček – ale ono není jiná cesta 
pí Petříková – není jiná cesta, v Bělečku je malý počet trvale přihlášených lidí, přesto tady žijí, dále 
p. Ležík si dal práci a obcházel občany Bělečka s dotazem, kdo by o kanalizaci zájem měl, protože 
taky se stane, že se kanalizace vybuduje a lidi budou dělat všechno pro to, aby se nepřipojili. 

 p. Ležík – s kanalizací souhlasilo ¾ dotázaných 
 
Dále o slovo požádala pí Vohralíková, s jejímž vystoupením zastupitelé souhlasili. 
 pí Vohralíková – má připomínku k tomu, jakým způsobem funguje nebo spíš nefunguje spolupráce 
mezi pí ředitelkou, SRPŠ, školskou radou, protože ještě do konce loňského školního roku to 
fungovalo. Dále byla obšírně popsána z pohledu pí Vohralíkové nová situace v SRPŠ s uvedením 
jmen třetích osob. 
pí Petříková – SRPŠ si může své jednání svolat samo, to je plně v jeho kompetenci, s tím nemá paní 
ředitelka co dělat, jestli ji na toto jednání pozvete nebo nepřizvete, to je vaše věc. 
pí Vohralíková – třídní schůzky byly udělány jinak, než bylo zvykem. Opět rozsáhle byl popsán postup 
volby předsedy SRPŠ. 
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Mgr. Kozák – nechal si od pí Vohralíkové upřesnit, zda proběhla volba předsedy SRPŠ, což nebylo 
potvrzeno. 
pí Petříková – toto sem skutečně nepatří, to by se mělo řešit v rámci SRPŠ 
Dále vystoupila ředitelka ZŠ s vysvětlením problému volby předsedy SRPŠ. Dále pokračovalo 
vysvětlování situace mezi pí ředitelkou ZŠ a pí Vohralíkovou ve věci volby předsedy SRPŠ a 
pořizování zápisu z této volby. 
pí Petříková – nezlobte se, ale toto skutečně je na jednání mezi vedením školy a SRPŠ, nějaká 
korespondence s tím již jejím směrem plyne a myslí si, že tím zastupitelstvo nebudeme zatěžovat. 
Obec těžko tady rozsoudí, jestli se zapisovalo a kdo se volil, když tam nikdo z obce nebyl. 
p. Rejnek – je názoru, že se při volbě staly procesní chyby, ve stanovení zapisovatele, jmenování 
ověřovatelů, z vystoupení pí Vohralíkové toto nenastalo. 
Nastala diskuze napříč hostů a zastupitelů bez možnosti provedení záznamu. 
pí Petříková – uvedla, že tam vázne těžce komunikace a to je špatně. 
pí Kozáková – připomněla pí starostce, že se spolu sešli cca v únoru nad situací ve čtvrté třídě a také 
proč se nechce obracet na paní ředitelku, protože k ní nemá důvěru a byla odkázána na pí ředitelku, 
kdy se sešli na speciální schůzce k situaci ve 4. třídě, té přítomná nebyla, přítomný byl Mgr. Kozák, 
z té schůzky, kde se mělo vyjasnit co se děje ve 4. třídě a jak se to vyřeší, se nedělo vůbec nic, vše 
bylo popřené. Pí Kozáková se dožadovala zápisu z této schůzky, aby mohla s ním pracovat třeba se 
zřizovatelem, zápis neobdržela od pí ředitelky s uvedením, že pí ředitelka byla přizvána jako host.  
Dále pí Kozáková vznesla několik dotazů k formulaci host a hostování a jak má řešit tak složitou 
situaci ve 4. třídě s hostem. 
pí Petříková – ano v únoru jste mě navštívila, to je pravda a předložila jste mi cizí pedagogický postup, 
který já řešit nemůžu a ani neumím a ani k tomu nemám kompetenci, proto jsem Vám doporučila se 
obrátit samozřejmě na vedení školy. Opakuji, proto máte SRPŠ, spojte se a komunikujte. Vyhlásili jste 
schůzku ve 4. třídě a přišlo 9 rodičů. 
Mgr. Kozák – ano, to bylo v poměrně nešťastnou dobu, v pátek odpoledne 
 
Následuje zápis volnou formou, neboť nebylo možné diskuzi konkrétně popsat i přes pořízený 
záznam. 

Dále opět nastala širší diskuze mezi Mgr. Kozákem a ředitelkou školy, do které se zapojila i pí 
Kozáková, dále i někteří zastupitelé. 
V rámci této diskuze - odchod Mgr. Kozák v 19:55. 
Do diskuze se zapojila zástupkyně ředitelky ZŠ s tím, že uvedla, že se kolem probíraného tématu 
rozpoutává naprosto zbytečná hysterie, uvedla věci na pravou míru ve vztahu k vyučující ve 4. třídě, 
chápe, že rodiče mají obavy o své děti, ale nechápe, proč pořád právě paní učitelku stresují neustálým 
omíláním toho, co bylo. Snažili se o vysvětlení těžké situace, která nastala v důsledku zajištění 
suplování ve 4. třídě. Dále se vysvětlovala situace se zástupem ve 4. třídě a způsobem výuky. 
Pí Kozáková důrazně sdělila svůj názor na danou situaci a na výzvu ředitelky školy, že mohla využít 
den otevřených dveří k návštěvě výuky, sdělila, že divadlo nemusí. 
Po té pí starostka ukončila diskuzi. 
 
Paní starostka všem přítomným poděkovala a zasedání zastupitelstva ukončila.  
Zasedání zastupitelstva bylo zahájeno v 19:00 hod a ukončeno v 20:05 hod. 

Přehled usnesení ze zasedání zastupitelstva obce: 

Zastupitelstvo obce: 

Usnesení č. 01/04/2018 schvaluje program zasedání zastupitelstva obce   

Usnesení č. 02/04/2018 bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce 

Usnesení č. 03/04/2018 bere na vědomí zprávu kontrolního a finančního výboru 

Usnesení č. 04/04/2018 schvaluje kupní smlouvy - prodej 14 rodinných domků čp. 195, 196, 
197, 198, 199, 200, 201, 202, 203, 204, 205, 206, 207, 208 v k. ú. 
Býšť včetně pozemků stávajícím nájemcům v souladu se smlouvami o 
smlouvách budoucích kupních vč. jejich dodatků.  

Usnesení č. 05/04/2018 schvaluje Závěrečný účet Obce Býšť za rok 2017, jehož nedílnou 
součástí je Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření obce Býšť za 
rok 2017 vydaná Krajským úřadem Pardubického kraje se závěrem 
bez výhrad. 
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Usnesení č. 06/04/2018 schvaluje účetní závěrku Obce Býšť za rok 2017. 

Usnesení č. 07/04/2018 schvaluje rozpočtové opatření č. II/2018 (II. změna rozpočtu na rok 
2018) 

Usnesení č. 08/04/2018 schvaluje změnu Jednacího řádu Zastupitelstva obce Býšť v čl. 10 
„Vystoupení občanů a dalších osob“ v tomto znění: 

 
1. Právo vystoupit v rozpravě k jednotlivým bodům programu zasedání má občan obce, který 

dosáhl věku 18 let; fyzická osoba, která dosáhla věku 18 let anebo vlastní na území obce 
nemovitost a čestný občan obce (dále jen „občan“).  

2. Občané se do rozpravy hlásí prostřednictvím pracovníka úřadu zápisem do prezenční listiny 
před zahájením zasedání.  Příspěvky občanů do rozpravy se řídí pořadím přihlášení se do 
rozpravy. Občan vyčká výzvy předsedajícího. 

3. Doba vystoupení v rozpravě se omezuje na 5 minut. Předsedající je oprávněn přerušit 
příspěvek občana v rozpravě i před uplynutím této doby pokud se občan podstatným 
způsobem odchýlí od tématu. 

4. Každý diskutující může vystoupit k bodu programu nejvýše dvakrát. K připuštění dalších 
příspěvků téhož občana ke stejnému bodu je třeba souhlasu zastupitelstva obce.  

5. Požádá-li na zasedání zastupitelstva obce o slovo člen vlády nebo jím určený zástupce, 
senátor, poslanec nebo zástupce orgánů kraje, musí mu být uděleno. 

 

 
Zápis byl vyhotoven dne 24. 4. 2018 

Zapisovatel: Miloslava Vízková 
 
Ověřovatelé: Jan Vohralík, v. r. dne 26. 4. 2018 
 

Roman Pospíšil, v. r. dne 26. 4. 2018 
 

 

 
 
Romana Petříková , v.r.      Roman Bezouška, v. r.     
starostka                                                     místostarosta          
 


